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[Justitsministeren.] 
heder at foretage udlevering, men alene fast- 
sætter, i hvilke tilfælde udlevering kan til- 
lades. 

Som nævnt i bemærkningerne er Danmark 
derimod konventionsmæssigt forpligtet til 
at tillade udlevering dels efter en række 
ældre bilaterale udleveringsaftaler, dels efter 
den europæiske udleveringskonvention af 
1957. 

Medens den sidstnævnte konvention med 
de danske reservationer hertil er på linie 
med lovforslagets bestemmelser, fastsætter 
de ældre bilaterale udleveringsaftaler i visse 
henseender en videregående udleverings- 
pligt. 

I forbindelse med forberedelsen af lov- 
forslaget er spørgsmålet om opsigelse eller 
revision af disse gamle traktater derfor taget 
op til forhandling med udenrigsministeriet 
og med myndighederne i de andre nordiske 
lande, og disse forhandlinger vil blive søgt 
fremskyndet mest muligt. 

Indtil opsigelse eller revision kan ske, er 
det imidlertid af hensyn til vore folkeretlige 
forpligtelser nødvendigt, at udlevering kan 
ske i overensstemmelse med de gamle trak- 
tatbestemmelser. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslaget og 
de ledsagende bemærkninger skal jeg hermed 
anbefale forslaget til det høje tings velvillige 
behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om Danmarks lærerhøjskole. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 64) 
findes i tidenden sp. 1810). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om erhvervsskattens afløsning 
i visse kommuner m. v. 

(Andell behandling af lovforslaget (nr. 39) 
findes i tidenden sp. 1861). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

A. Chr. Andersen: Vi stillede ved anden 
behandling forslag om, at de kommuner, 
der alt andet lige havde en højere beskat- 
ning end centralkommunen, skulle fritages 
for tilsvar. Dette ændringsforslag blev ikke 
vedtaget. Vi mener fortsat, at lovgivningen 
om denne form for regulering inden for disse 
9 byområder, efter at forholdene på så 
mange områder har ændret sig, har overlevet 
sig selv. 

For det første er det muligt, at regule- 
ringen skulle være modsat, det vil sige, at 
visse af de kommuner, der i dag får et 
tilsvar, måske i stedet skulle modtage et 
tilskud, og for det andet kan der være 
mange byområder, der har et lige så stort 
behov for regulering som de heromhandlede 
9 områder. Vi vil derfor undlade at stemme 
for lovens forlængelse. 

Hastrup: Jeg kan med samme begrundelse 
anbefale tinget at undlade at stemme. 

Indenrigsministeren (Hans Hækkerup): 
Jeg vil blot takke udvalget for det udførte 
arbejde og de to store oppositionspartier, 
fordi de dog ikke vil stemme imod. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 82 stemmer; 
46 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov for 
Færøerne om invalidepension m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 8) 
findes i tidenden sp. 300, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 101). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages de tre følgende sager på dagsordenen, 
nemlig: 

Anden behandling af forslag til lov for 
Færøerne om folkepension. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 9) 
findes i tidenden sp. 300, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 101). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov for 
Færøerne om offentlig forsorg. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 10) 
findes i tidenden sp. 300, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 101). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov for 
Færøerne om børnebidrag til enlige forsørgere 
m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 11) 
findes i tidenden sp. 300, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 101). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagenes 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Niels Mørk: Jeg kan anbefale såvel de 
fire lovforslag som det af socialministeren 
stillede ændringsforslag til vedtagelse. 

Lovforslagenes gennemførelse vil give en 

tiltrængt forbedring af forholdene for de 
svagest stillede på Færøerne, og selv om alt 
tyder på, at pensionsdækningsprocenten 
efter forslagene nu bliver noget større end 
i den øvrige del af landet, kan vi kun 
hilse dette med tilfredshed og glæde. Vi 
kan altså anbefale indstillingen. 

Johan Nielsen: Det vil næppe vække be- 
undring hos nogen i det høje ting, når jeg 
siger, at jeg er fra Færøerne. Man vil for- 
mentlig mene, at en mand fra Færøerne 
kunne tale bedre dansk, end jeg gør. Jeg 
kan det altså ikke, selv ikke efter at have 
taget embedseksamen ved Københavns uni- 
versitet. 

Men disse sociallovforslag vil jeg anbefale 
på det varmeste. Jeg vil anbefale dem, 
fordi de falder i tråd med det, vi har ønsket 
på Færøerne i århundreder. Hvor mange 
gange har det ikke lydt fra denne høje taler- 
stol, at 홢denne lov gælder ikke for Færøerne". 
Det har vi fået fjernet nu. Denne lov skal 
også gælde for Færøerne. Derfor siger jeg 
tak for den. Jeg var så letsindig, at jeg en- 
gang sagde, at jeg står ikke med hatten i 
hånden, når det drejer sig om Færøerne. 
Det gør jeg heller ikke nu, jeg står heller 
ikke nu med hatten i hånden, men jeg vil 
alligevel sige tak, fordi det høje folketing 
vil placere Færøerne på linje med det øvrige 
Danmark. 

Poul Andreasen: De foreliggende lovfor- 
slag fik deres første behandling den 12. de- 
cember 1966, og da folketingsvalget på 
Færøerne ikke fandt sted før den 13. decem- 
ber, var det mig ikke muligt at være til 
stede dengang. Derfor vil jeg nu ved anden 
behandling sige nogle få ord. 

Først vil jeg benytte lejligheden til at 
sige tak til den højtærede socialminister for 
hans hurtige genfremsættelse af disse lov- 
forslag. Ligeledes en tak til alle politiske 
partier her i det høje ting for den brede 
tilslutning, forslagene fik under første be- 
handling. 

Lovforslagene bygger på et udkast ud- 
arbejdet af et udvalg bestående af danske 
og færøske medlemmer, og de er tiltrådt 
af det færøske lagting i den form, hvori 
de nu ligger på tingets bord. 

Jeg anbefaler fortsat velvillig behandling 
og vedtagelse af disse lovforslag og kan til- 


